

Date: 8/03/2026

Terms of Reference (TOR) of Hiring Photographer

الشروط المرجعية لتوظيف مصور

Project Details:

IRC Project title; Restoring and Strengthening the Resilience of Agri-value Chain in Diyala

GFD Project title; Strengthening Livelihoods through Entrepreneurship Training and Institutional Support in Iraq, Diyala governorate.

IRC Project code: IQ020_000059_026

IRC Project code: IQ020_000067_011

Location; Diyala Governorate / Iraq

تفاصيل المشروع:

عنوان مشروع IRC : استعادة وتعزيز مرونة سلسلة القيمة الزراعية في ديالى

عنوان مشروع GFD : تعزيز سبل العيش من خلال التدريب على ريادة الأعمال والدعم المؤسسي في العراق، محافظة ديالى.

رمز مشروع IRC : IQ020_000059_026

رمز مشروع GFD : IQ020_000067_011

المكان: محافظة ديالى / العراق

Organization Background:

Islamic Relief Worldwide - Iraq began working in Iraq in 1997 and was one of the few international aid agencies that continued working there in 2003. Our major priority is to provide much-needed emergency support for displaced people, returnees, host communities, and refugees in Anbar, Baghdad, Kerbala, Diyala, ThiQar, Dohuk, Halabja, and around Erbil. We are also helping people to get back on their feet – with more long-term development where it is safe to do so.



**Islamic Relief
Worldwide- Iraq**

Phone: +964 (0) 7502007915
email: info@ir-iraq.org

International HQ: 19 Rea Street South
Birmingham, B5 6L8 / United Kingdom

www.islamic-relief.org

Charity Registration:
Baghdad 287830 / Erbil 1175-F

حول الإغاثة الإسلامية عبر العالم – العراق:

بدأت منظمة الإغاثة الإسلامية العالمية - العراق عملها في العراق في عام 1997 وكانت واحدة من وكالات الإغاثة الدولية القليلة التي استمرت في العمل هناك في عام 2003. وتتمثل أولويتنا الرئيسية في توفير الدعم الطارئ الذي تشتد الحاجة إليه للنازحين والعائدين والمجتمعات المضيفة واللاجئين في الأنبار وبغداد وكربلاء وديالى وذي قار ودهوك و حلبجة وحول أربيل. كما تساعد الناس على العودة إلى حياتهم الطبيعية من خلال المزيد من التنمية طويلة الأجل حيثما كان ذلك آمناً .

Background of the Project

Enhanced livelihoods and sustainable development for rural communities in Iraq, fostering increased economic opportunities, food security, and resilience. The proposed project aims to enhance the productivity of agriculture among the target groups by introducing better farming techniques, providing access to high-quality seeds, offering training and providing climate-smart agriculture production kits. This will also increase the income-generating opportunities for smallholder farmers and landless rural households. This will include diversifying income sources, adding value to agriculture products and facilitating access to markets where they can sell their products. The project will identify agriculture value chains through close collaboration with the Directorate of Agriculture and provide support to farmers.

نبذة عن المشروع:

تعزيز سبل العيش والتنمية المستدامة للمجتمعات الريفية في العراق، وتعزيز الفرص الاقتصادية والأمن الغذائي والقدرة على الصمود. يهدف المشروع المقترح إلى تعزيز إنتاجية الزراعة بين الفئات المستهدفة من خلال إدخال تقنيات زراعية أفضل وتوفير الوصول إلى بذور عالية الجودة وتقديم التدريب وتوفير مجموعات إنتاج زراعية ذكية مناخياً. وسيؤدي هذا أيضاً إلى زيادة فرص توليد الدخل لمزارعي الحيازات الصغيرة والأسر الريفية التي لا تملك أرضاً. وسيشمل ذلك تنويع مصادر الدخل وإضافة قيمة إلى المنتجات الزراعية وتسهيل الوصول إلى الأسواق حيث يمكنهم بيع منتجاتهم. سيعمل المشروع على تحديد سلاسل القيمة الزراعية من خلال التعاون الوثيق مع مديرية الزراعة وتقديم الدعم للمزارعين.

Photographer – Key Accountabilities

The Photographer is expected to complete the following tasks and adhere to the required terms:

- 1- Attend and cover project distribution activities and all related project events in Diyala Governorate.
- 2- Produce and montage high-quality photographs and video footage of beneficiaries during distribution activities.
- 3- Conduct beneficiary case studies, subject to a mandatory signed consent form.



**Islamic Relief
Worldwide- Iraq**

Phone: +964 (0) 7502007915
email info@ir-iraq.org

International HQ: 19 Rea Street South
Birmingham, B5 6LB / United Kingdom

www.islamic-relief.org

Charity Registration:
Baghdad 287830 / Erbil 1175-F

- 4- Capture video footage and raw materials for video production, in line with guidance and instructions from the IRW Media Officer.
- 5- Provide professional media outputs (photos and videos) that clearly display project banners and accurately reflect project activities.
- 6- Submit all media materials to the Project Coordinator and Media Officer after each distribution activity via OneDrive or Google Drive and hand over all raw and final materials on a single flash drive.
- 7- Use the photographer's own professional-grade cameras and drones, where required.
- 8- Obtain all necessary security approvals and permits for drone use while filming in Diyala Governorate.

مسؤوليات المصور:

يُتوقع من المصور تنفيذ المهام التالية والالتزام بالشروط المطلوبة:

- 1- حضور وتغطية أنشطة توزيع المشروع وجميع الفعاليات المرتبطة بالمشاريع في محافظة ديالى.
- 2- إنتاج صور فوتوغرافية ومقاطع فيديو مع المونتاج عالية الجودة للمستفيدين أثناء أنشطة التوزيع.
- 3- إعداد دراسات حالة مع المستفيدين، مع الالتزام بمتطلب إلزامي يتمثل في الحصول على نموذج موافقة موقع.
- 4- تصوير لقطات فيديو وجمع المواد الخام اللازمة لإنتاج الفيديو، وفقاً لتوجيهات وإرشادات مسؤول الإعلام في IRW.
- 5- تقديم مواد إعلامية احترافية (صور وفيديوهات) تتضمن اللافتات الخاصة بالمشروع وتعكس أنشطة المشروع بشكل واضح.
- 6- تسليم جميع المواد الإعلامية إلى منسق المشروع ومسؤول الإعلام بعد كل عملية توزيع عبر أدوات نقل الملفات (OneDrive أو Google Drive)، إضافة إلى تسليم جميع المواد النهائية والمواد الخام على ذاكرة فلاش واحدة.
- 7- استخدام المصور لمعداته الخاصة ذات الجودة العالية، بما في ذلك الكاميرات والطائرات المسيّرة (الدرون) عند الحاجة.
- 8- الحصول على جميع الموافقات والتصاريح الأمنية اللازمة لاستخدام الطائرات المسيّرة أثناء تصوير الفيديو في محافظة ديالى.



Islamic Relief
Worldwide- Iraq

Phone: +964 (0) 7502007915
email: info@ir-iraq.org

International HQ: 19 Rea Street South
Birmingham, B5 6LB / United Kingdom

www.islamic-relief.org

Charity Registration:
Baghdad 287830 / Erbil 1175-F

Knowledge and Skills Requirements:

- Diploma or bachelor's degree in photography, Media, or related field with at least 2–3 years of professional experience, preferably with NGOs or humanitarian organizations.
- Proven expertise in professional photography, videography, drone operation, and editing software (e.g., Adobe Photoshop, Lightroom, Premiere Pro), with the ability to deliver high-quality media outputs.
- Experience covering distribution activities, conducting beneficiary case studies with signed consent, and working effectively with project and media teams.
- Ability to obtain necessary security approvals and permits for drone filming in Diyala and comply with local regulations and NGO media guidelines.
- Must own professional-grade cameras and drone equipment, ensure timely submission of raw and final materials, and demonstrate reliability, ethical conduct, and attention

متطلبات المعرفة والمهارات:

- دبلوم أو بكالوريوس في التصوير أو الإعلام أو مجال ذي صلة، مع خبرة لا تقل عن 2-3 سنوات في التصوير الاحترافي، ويفضل العمل سابقاً مع منظمات غير حكومية أو مشاريع إنسانية.
- خبرة مثبتة في التصوير الفوتوغرافي وتصوير الفيديو وتشغيل الطائرات المسيّرة (الدرون)، مع إتقان برامج المونتاج مثل Photoshop و Lightroom و Premiere Pro، والقدرة على إنتاج مواد إعلامية عالية الجودة.
- خبرة في تغطية فعاليات التوزيع، وإجراء قصص نجاح ودراسات حالة للمستفيدين بعد الحصول على استمارات الموافقة الخطية، والعمل بتنسيق مباشر مع فريق المشروع والإعلام.
- القدرة على استحصال الموافقات الأمنية والتصاريح اللازمة لاستخدام الدرون في ديالى، والالتزام بالأنظمة المحلية وإرشادات العمل الإعلامي للمنظمات.
- امتلاك معدات تصوير احترافية وكاميرات ودرون، والالتزام بتسليم جميع المواد الخام والنهائية في الوقت المحدد، مع التحلي بالمهنية والدقة واحترام خصوصية المستفيدين.

Duration and working hours:

- The contract duration will be **Eight months**, starting from **1st of April until 31st of December 2026**.
- Working days and hours will be determined based on the needs of the Islamic Relief Worldwide – Iraq team and will follow the organization's approved schedule, from **8:00 AM to 4:30 PM** on official working days.



**Islamic Relief
Worldwide- Iraq**

Phone: +964 (0) 7502007915
email: info@ir-iraq.org

International HQ 19 Rea Street South
Birmingham, B5 6LB / United Kingdom

www.islamic-relief.org

Charity Registration:
Eaghdad 287830 / Erbil 1175-F

- Payment will be **IQD 100,000 per working day**, based on an approved attendance sheet and service completion note. This amount is inclusive of food allowances and will be paid upon submission of soft copies of all deliverables and raw materials to IRW.

المدة وساعات العمل:

- مدة العقد ثمانية أشهر، تبدأ من تاريخ 1 نيسان ولغاية 31 كانون الاول 2026.
- أيام وساعات العمل ستحدد وفقاً لاحتياجات فريق الإغاثة الإسلامية العالمية – العراق، وبما يتوافق مع الجدول المعتمد من المنظمة، وذلك من 8:00 صباحاً حتى 4:30 مساءً في أيام العمل الرسمية.
- يكون الأجر **100,000 دينار عراقي عن كل يوم عمل**، وذلك استناداً إلى كشف حضور معتمد ومحضر إنجاز الخدمة، ويشمل بدل الطعام، ويتم صرفه بعد تسليم نسخة إلكترونية من النتائج وجميع المواد الخام إلى منظمة الإغاثة الإسلامية عبر العالم.

Name of Photographer اسم المصور	
Signature of Photographer توقيع المصور	

Approved by: Ali Jasim Mohammed.

تمت المصادقة عليه من قبل: علي جاسم محمد.

Title: Program Manager

المسمى الوظيفي: مدير البرنامج

8 March 26



Islamic Relief
Worldwide- Iraq

Phone: +964 (0) 7502007915
email: info@ir-iraq.org

International HQ: 19 Rea Street South
Birmingham, B5 6LB/ United Kingdom

www.islamic-relief.org

Charity Registration:
Baghdad 2B7830 / Erbil 1175-F